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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (78.) 

w dniu 2 października 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 40. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o organizacji rynku mleka i przetworów mlecznych.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Jerzy 
Chróścikowski)

(Brak nagrania)

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
…Proszę, Pani Dyrektor.

Dyrektor Departamentu Rynków Rolnych 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Bogumiła Kasperowicz:
Na posiedzeniu Senatu odbyła się dosyć długa dyskusja 

i wiele wyjaśnień zostało udzielonych przez pana ministra 
Nalewajka. Oczywiste jest już po tej dyskusji stanowisko, 
jakie przedstawił w imieniu rządu pan minister Nalewajk, 
czyli że opowiadamy się za wnioskiem pierwszym. Jeśli 
chodzi o poprawkę drugą, to oprócz merytorycznego uza-
sadnienia, które wielokrotnie bardzo szczegółowo przed-
stawiał pan minister Nalewajk, chciałabym jeszcze zwró-
cić uwagę na jedną kwestię. Otóż ta poprawka jest w taki 
sposób skonstruowana, że gdyby ona została przyjęta, to 
ta ustawa byłaby niezgodna z prawem Unii Europejskiej, 
dlatego że nie do końca byłaby wyczerpana regulacja za-
warta w art. 126a ust. 1 rozporządzenia Rady nr 1234. 
Zlikwidowanie tego warunku w przypadku przyjęcia tej 
poprawki i założenie, że nie cała ilość mleka byłaby sprze-
dawana przez rolników, członków organizacji, przez te 
organizacje, spowodowałoby naruszenie właśnie wspo-
mnianego artykułu, dlatego że jest to jeden z warunków 
uznania organizacji.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Dziękuję. Otrzymaliśmy wyjaśnienie.
Czy są jakieś pytania? Jeśli nie ma pytań, to przejdzie-

my do głosowania… Czy są pytania?

Senator Przemysław Błaszczyk:
Chciałbym zapytać panią dyrektor. Bo w Sejmie nie 

było zarzutu, że to w jakiś sposób będzie wpływać… Może 
pan legislator też…

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Proszę, Pani Dyrektor.

Dyrektor Departamentu Rynków Rolnych 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Bogumiła Kasperowicz:
Chodzi o to, że my opinię MSZ w tej sprawie otrzyma-

liśmy między posiedzeniami i ja ją właśnie dopiero tutaj 
przedstawiłam. Tak że to nie jest…

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Dziękuję.
Nie ma więcej pytań.
Ja jeszcze tylko przypomnę państwu, dodam, gdyż na 

początku posiedzenie komisji się nie nagrywało, że posie-
dzenie zostało otwarte.

Jeszcze raz witam panią minister i witam osoby…
(Rozmowy na sali)
Szanowni Państwo, będę zmuszony państwa już tro-

szeczkę zdyscyplinować i zarządzić głosowanie. Czy mo-
żemy już w tym momencie przejść do głosowania?

(Rozmowy na sali)
Pan senator Wojciechowski jeszcze prosił, żebyśmy 

chwilę poczekali, bo zaraz będzie, już idzie do nas na gło-
sowania.

Proszę państwa, nie ma więcej pytań. Pan senator 
Wojciechowski wchodzi… Prosił, żeby jeszcze poczekać, 
więc akurat…

Przechodzimy do głosowania.
Pierwszy jest wniosek o przyjęcie ustawy bez po-

prawek.
Kto jest za? (5)
Kto jest przeciw? (5)
Kto się wstrzymał? (0)
Nikt nie wstrzymał się od głosu. Pierwsze głosowanie 

jest nierozstrzygnięte. Czyli, Panie Legislatorze…

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Przechodzimy do głosowania nad wnioskiem drugim. 

Komisja nie poparła wniosku pierwszego.

Przewodniczący Jerzy Chróścikowski:
Przechodzimy do głosowania nad wnioskiem drugim. 

Wniosek drugi mówi o wprowadzeniu poprawki do ustawy.
Kto jest za przyjęciem wniosku drugiego? (5)
Kto jest przeciw? (5)

(Początek posiedzenia o godzinie 20 minut 16)
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(Senator Marek Konopka: Ja byłem.)
Rozumiem, że pan senator Konopka będzie sprawoz-

dawcą. Dziękuję.
Dziękuję pani minister i pani dyrektor.
Teraz decyzja w tej sprawie będzie zależała od Wyso-

kiej Izby.
W związku z tym, że wyczerpaliśmy porządek obrad, 

zamykam posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi.

Kto się wstrzymał? (0)
Nikt nie wstrzymał się od głosu. Nie ma rozstrzygnięcia.
Zgodnie z procedurą przekazujemy informację, że nasza 

komisja nie rozstrzygnęła… nie poparła żadnej poprawki. 
W związku z tym zgodnie z przyjętą procedurą głosowa-
nie nad tym – tak jak jest w sprawozdaniu – odbędzie się 
podczas posiedzenia Wysokiej Izby. Dziękuję.

Teraz pytanie: kto wcześniej był sprawozdawcą?
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 20 minut 22)
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